



**БАНК**

**ТАРИФЫ**

**ЗА УСЛУГИ, ПРЕДОСТАВЛЯЕМЫЕ ПО КОРРЕСПОНДЕНТСКИМ СЧЕТАМ, ОТКРЫТЫМ  
В ООО «БАНК 131» С ЦЕЛЮ РАСЧЕТОВ С ИСПОЛЬЗОВАНИЕМ СЕРВИСА БЫСТРЫХ ПЛАТЕЖЕЙ  
БАНКА РОССИИ**

**(ДЕЙСТВИТЕЛЬНЫ С «04» апреля 2024 ГОДА)**

**TARIFFS**

**FOR SERVICES PROVIDED WITHIN CORRESPONDENT ACCOUNTS OPENED WITH LLC "BANK 131"  
TO PERFORM SETTLEMENTS USING FASTER PAYMENT SERVICE OF THE BANK OF RUSSIA**

**(VALID FROM APRIL 4, 2024)**

## Содержание

Общие положения.....	3
Открытие и ведение корреспондентского счета .....	4
Платежи и Расчеты .....	4

## Table of content

General Provisions .....	6
Opening and Maintaining of Correspondent Account.....	7
Payments and Settlements .....	7

## 1. Общие положения

1.1. Настоящие Тарифы действуют для кредитных организаций резидентов и нерезидентов Российской Федерации в рамках Правил открытия и ведения корреспондентских счетов в ООО «Банк 131» и распространяются на расчеты с использованием Сервиса Быстрых Платежей Банка России.

1.2. Термины и определения, используемые в настоящих Тарифах, применяются в значениях, определенных в Правилах открытия и ведения корреспондентских счетов в ООО «Банк 131» (далее – Правила), иные термины и определения, используемые в настоящих Тарифах, трактуются в соответствии с действующим законодательством Российской Федерации и нормативными актами Банка России.

1.3. В случае отсутствия на Счете денежных средств в соответствующей валюте, необходимых для списания комиссии, комиссия может быть списана с любого Счета Респондента, на котором есть остаток денежных средств, по официальному курсу Банка Росси на день списания. Комиссия и расходы по рублевым операциям взимаются в валюте Российской Федерации.

1.4. Уплаченные по настоящим Тарифам вознаграждения возврату не подлежат, за исключением ошибочно списанного/удержанного/уплаченного вознаграждения и тех видов услуг, по которым предусмотрен возврат вознаграждения.

1.5. Настоящие Тарифы не распространяются на операции, осуществляемые по корреспондентским счетам, открытым в рамках участия в Платежной системе dengi.ru.

## 2. Открытие и ведение корреспондентского счета

Перечень операций	Тариф	Срок оплаты
2.1. Открытие Счета и выдача письменного подтверждения	Не взимается	
2.2. Ведение Счета		
В рублях Российской Федерации	Не взимается	
2.3. Предоставление оригиналов выписок по счету, дебетовых и кредитовых авизо по мере совершения операций по счету	Не взимается	
2.4. Предоставление дубликатов выписки по Счету на бумажном носителе	По операциям текущего месяца 500 RUB По операциям сроком давности свыше одного месяца 1500 RUB	В течение 2-х рабочих дней со дня поступления запроса Респондента
2.5. Закрытие счета	Не взимается	

## 3. Платежи и Расчеты

Перечень операций в зависимости от классификации получателя по типу деятельности <sup>1</sup>	Комиссия	Срок оплаты
3.1. Зачисление денежных средств от физических лиц, поступивших на счет РЕСПОНДЕНТА в оплату товаров (работ, услуг) в пользу РЕСПОНДЕНТА/Клиентов РЕСПОНДЕНТА с использованием сервиса быстрых платежей платежной системы Банка России (СБП)		
1-я Группа операций		
1.1. Государственные платежи.	0,0%	
2-я Группа операций		
2.1. Оплата услуг медицинских и образовательных учреждений.	0,4% от суммы перевода, но не более 1500,00 руб. за перевод	В день проведения операции за каждый перевод
2.2. Платежи в пользу благотворительных организаций.		
2.3. Оплата услуг транспортной инфраструктуры.		
2.4. Оплата телекоммуникационных, информационных и почтовых услуг.		
2.5. Оплата потребительских товаров и товаров повседневного спроса.		

<sup>1</sup> Детализированный перечень операций по оплате товаров (работ, услуг) в зависимости от классификации получателя по типу деятельности включается в стандарт ОПКЦ СБП.

2.6. Оплата лекарств, БАД и иных товаров медицинского назначения, исключая медтехнику.		
2.7. Оплата услуг страховых компаний.		
2.8. Перевод денежных средств на счета профессиональных участников рынка ценных бумаг и управляющих компаний инвестиционных фондов, паевых инвестиционных фондов и негосударственных пенсионных фондов.		
2.9. Оплата услуг самозанятых.		
3-я Группа операций		
3.1. Операции, не включенные в иные разделы.	0,7% от суммы перевода, но не более 1500,00 руб. за перевод	В день проведения операции за каждый перевод
4-я Группа операций		
4.1. Оплата жилищно-коммунальных услуг.	0,2% от суммы перевода, но не более 10,00 руб. за перевод	В день проведения операции за каждый перевод
Возврат денежных средств по ранее совершенной операции.	0,0%	
3.2. Списание денежных средств со счета РЕСПОНДЕНТА (за исключением обозначенных в п. 3.3)	0,6%	В день проведения операции за каждый перевод
3.3. Списание денежных средств со счета РЕСПОНДЕНТА на счета Клиентов РЕСПОНДЕНТА (получателя) с использованием сервиса быстрых платежей платежной системы Банка России	0,7%	В день проведения операции за каждый перевод
3.4. Возмещение любых комиссий третьих банков (банков, не являющихся прямыми корреспондентами ООО «Банк 131») взимается дополнительно к Тарифам, указанным в п.3.2	По факту  Комиссия списывается со счета РЕСПОНДЕНТА в течение 3-х банковских дней со дня списания с КОРРЕСПОНДЕНТА	
3.5. Внесение Клиентом изменений или отзыв предоставленных платежных документов до фактического списания со счета РЕСПОНДЕНТА	Не взимается	
3.6. Розыск суммы и проведение расследований по поручению Респондента	RUB 2 500	Комиссия списывается в день поступления запроса за каждый запрос
3.7. Направление ответа на запрос третьего банка по платежу Респондента / клиента Респондента	RUB 4 500	
3.8. Выполнение запросов кредитных организаций в рамках проведения аудиторских проверок <sup>2</sup>	RUB 4 500 (без учета удерживаемого НДС)	

<sup>2</sup> Дополнительно взимается НДС / Additional VAT will be charged

## 1. General Provisions

1.1. These Tariffs are valid for credit institutions that are residents and non-residents of the Russian Federation within the framework of the Rules for opening and maintaining correspondent accounts in LLC "Bank 131" and apply to settlements using Faster Payment Service of the Bank of Russia.

1.2. Terms and definitions used in these Tariffs are adapted in the meanings defined in the Rules for opening and maintaining correspondent accounts in LLC "Bank 131" (hereinafter referred to as the Rules), other terms and definitions used in these Tariffs are interpreted in accordance with the current legislation of the Russian Federation and regulations of the Bank of Russia.

1.3. If there are no funds on the Account in the appropriate currency necessary to write off the commission, the commission can be written off from any Respondent's Account that has a balance of funds at the official exchange rate of the Bank of Russia on the debit day. Commission and expenses for ruble transactions are charged in the currency of the Russian Federation.

1.4. Remunerations paid under these Tariffs are non-refundable, with the exception of erroneously written off / withheld / paid remuneration and those types of services when a refund of remuneration is provided.

1.5. These Tariffs do not apply to transactions carried out on correspondent accounts opened as part of participation in the Payment System dengi.ru.

## 2. Opening and maintaining of correspondent account

List of Transactions	Fee	Payment due time
2.1. Opening of an Account and issuance of written confirmation	Free of charge	
2.2. Maintenance of the Account		
RUB	Free of charge	
2.3. Providing original account statements, debit and credit advices in the course of account transactions	Free of charge	
2.4. Providing duplicates of Account statements as hard copies	For transactions of the current month RUB 500 For transactions within a period more than one month RUB 1500	Within 2 working days from the date of Respondent's request receipt
2.5. Closing of an account	Free of charge	

## 3. Payments and Settlements

List of transactions depending on the classification of the recipient by type of activity <sup>3</sup>	Fee	Payment due time
3.1. Crediting of funds from individuals received to the RESPONDENT's account in payment for goods (work, services) in favor of the RESPONDENT / RESPONDENT'S Clients using faster payment service of payment system of the Bank of Russia (SBP)		
1 <sup>st</sup> transaction group		
1.1. State payments.	0,0%	
2 <sup>nd</sup> transaction group		
2.1. Payment for services of medical and educational institutions.	0.4% of the transfer amount, but not more than 1,500.00 RUB per transfer	On the transaction date per each transfer
2.2. Payments to charitable organizations.		
2.3. Payment for transport infrastructure services.		
2.4. Payment for telecommunications, information and postal services.		
2.5. Payment for consumer goods and everyday goods.		
2.6. Payment for medicines, dietary supplements and other medical products, excluding medical equipment.		

<sup>3</sup> A detailed list of transactions for payment for goods (works, services), depending on the classification of the recipient by type of activity, is included in OPCC (Operational and Payment Clearing Centre) SBP standard.

2.7. Payment for services of insurance companies.		
2.8. Transfer of funds to the accounts of professional participants in the securities market and management companies of investment funds, mutual funds and non-state pension funds.		
2.9. Payment for services of self-employed persons.		
3 <sup>rd</sup> transaction group		
3.1. Operations not included in other sections.	0.7% of the transfer amount, but not more than 1,500.00 RUB per transfer	On the transaction date per each transfer
4 <sup>th</sup> transaction group		
4.1. Utilities and communal payments.	0.2% of the transfer amount, but not more than 10.00 RUB per transfer	On the transaction date per each transfer
Refund of funds for previously completed transaction.	0,0%	
3.2. Write-off of funds from the RESPONDENT's account (except as indicated in clause 3.3)	0,6%	On the transaction date per each transfer
3.3. Debiting funds from the RESPONDENT's account to the accounts of the RESPONDENT's Clients (recipient) using faster payment service of payment system of the Bank of Russia	0,7%	On the transaction date per each transfer
3.4. Reimbursement of any commissions of third banks (banks that are not direct correspondents of LLC "Bank 131") will be charged in addition to the Tariffs specified in paragraphs 3.2.	As actually accrued  Commission is debited from the RESPONDENT's account within 3 banking days from the date of debiting from the CORRESPONDENT	
3.5. Amending by the Client or withdrawal of provided payment documents before actual debiting from the RESPONDENT's account	Free of charge	Commission is debited on the day the request is received per each request
3.6. Funds tracing and investigations by order of the Respondent	RUB 2 500	
3.7. Sending a response to a request from a third bank regarding the payment of the Respondent / Respondent's client	RUB 4 500	
3.8. Fulfilling requests from credit institutions as part of audits <sup>4</sup>	RUB 4 500 (excluding withheld VAT)	

<sup>4</sup> Additional VAT will be charged